應用外語系碩士班(Department of Modern Languages)
1、 必修科目Required Courses
606001研究方法
3  必
本課程教學目標為(1)使學生能夠熟悉研究方法的格式和架構；(2)使學生熟悉和運用研究設計；(3)使學生能夠分析、撰寫和呈現資料；(4)使學生能夠對研究結果進行整理、歸納和推論；和(5)撰寫中英文研究摘要。
606001 Research Methods 
             3  R


The purposes of this course aim to teach students (1) to be familiar with the format and structure of research method, (2) to understand and be able to conduct a research design, (3) to be able to analyze, interpret, and present the outcome of data, (4) to be able to conclude and generalize data, and (5) to be able to write the research abstract in Chinese and English and complete a research. 

606002英文論文寫作
3  必
本課程教學目標為(1)使學生能夠熟悉英文論文的寫作格式；(2)使學生熟悉各學門之英文論文寫作文體和風格；(3)使學生能夠用英文來分析和撰寫統計資料和質性資料；(4)使學生熟悉並會撰寫中英文論文摘要。學生在課程結束時將能夠用英文撰寫學術論文。
606002 English Thesis Writing 
        3  R


The purpose of this course aims to teach students how to write academic thesis writing in English. Students will be able to write thesis in English through a series of course activities, including introduction to format and styles of different academic areas, analysis, interpretation, and presentation of qualitative and quantitative data, and abstract writing in English. 

606004專題討論
1  必
本科目之教學目標是要使學生能夠研讀、研究、討論、最終寫作商業、農業或英語教學相關話題，達到熟悉這些專業主題為目的。學生必須擇一主題研讀或研究它，在課堂上發表及分享這些資訊，引導討論，最後寫成報告。
606004 Discussion of Special Topics

 1  R

The objective of this course aims at enabling students to study, research, discuss and eventually write to be familiar with the professional topics related to commerce, agriculture, or English teaching. Students have to choose a topic, study and/or research on it, present and share the information in class, lead a discussion and eventually write a report.

606003碩士論文
3  必


本科目之教學目標是要讓學生選擇專業相關領域他們認為最有興趣或最有價值的主題做完整的研究，最後寫出他們的碩士論文。本課程的內容及技巧包括英文寫作技巧、寫作格式介紹(APA及MLA格式)和研究方法(含統計軟體的使用)。第一學年第二學期的碩士論文課重點在熟悉專業相關領域的問題與議題並選擇研究主題；第二學年第一學期的碩士論文課重點在英文研究論文寫作技巧與研究方法的傳授；第二學年第二學期的碩士論文課重點在實際寫作並完成英文碩士論文。
606003 Thesis 
                     3   R


The objective of the course aims at enabling students to choose a topic, which they are most interested in or they valuate it most, to do a thorough research related the departmental specialized fields and eventually to write the thesis. The contents and skills of this course consist of English writing skills, style introduction (APA and MLA), and research methods including the use of statistic software. The emphasis of the thesis class in the second semester of the first academic year is on being familiar with issues and problems related to the professional areas and choosing a topic to do the research; the focus of the thesis class in the first semester of the second academic year is on delivering the English thesis writing skills and research methods; the highlight of the thesis class in the second semester of the second academic year is on actually writing and finishing an English thesis.

二、選修科目Elective Courses
606007教育統計
3  選
本科目之教學重點為瞭解推論統計的基本原理概念，包括抽樣、量尺、敘述性統計、次數分配、推論統計、假設考驗。選擇適切統計方法解決問題，並適切解釋分析結果。且能運用統計軟體進行資料分析。
606007 Statistics in Education        
3   E


This course is designed to teach basic concepts of statistics: sampling and measurement; descriptive statistics; probability distributions and statistical inference, including tests of significance.  The use of computer technology for managing data, running analyses, and testing research hypotheses will be included.

606014高級筆譯
3  選
本科目之教學重點為(1) 使學生瞭解中英筆譯之種類與要素；(2)訓練學生中英筆譯之技巧；(3) 培養學生從事筆譯工作之專業態度；(4) 引導學生涉略不同領域之專業背景知識，並針不同專業領域之文章進行翻譯練習。
606014 Advanced Translation
        3  Ｅ


This course aims at (1) helping students understand the types and elements of Chinese-English translation; (2) training students to become familiar with the skills of Chinese-English translation; (3) developing students’ professional attitudes toward jobs related to translation; and (4) guiding students to get more professional background knowledge about different fields. Texts regarding different professional fields will be selected as practice materials.

社會語言與跨文化溝通專題　　　　　　3   選
Language and communication issues in relation to society and cultures

本課程是一門融合「互動社會語言學」(interactional sociolinguistics)、語用學、人類語言學、社會心理學、口語傳播等學科的角度，觀察社會與文化的差異，如何影響人對於語言溝通策略的選擇，以及如何影響論述(discourse)特徵的差異。

本課程標題中的「跨文化」並非侷限於不同的國與國之間(種族或東西文化差異)，其他社會因素，例如:性別、階層、年紀、職業或科技等等也包含在內。本課程的學生將有機會透過講課、文獻閱讀與報告、執行小型研究調查，了解社會因素如何影響語言的使用，同時探討種族、年紀、性別等概念，如何被建構(discursively constructed)在語言和溝通的過程中。
606013質性研究                      3  選
本科目之教學目標為（1）使學生瞭解質性研究的發展及基本概念（2）訓練學生運用不同的質性研究方法從事研究的設計（3）藉由實際的研究設計，引發學生從事質性研究的興趣（4）培養學生蒐集相關文獻的方法與研究能力。
606013 Qualitative Research Method     3  Ｅ
This course is intended to equip students with basic knowledge of the nature and history of qualitative research method. Students will be introduced to research studies employing different qualitative research methods. They will further be guided and trained to conduct their own research design based on different methods. Through actual research design, students should eventually develop the interest and ability to apply qualitative research method to complete their thesis.

606010  期刊選讀                  3  選        

本課程將藉由一系列農、科技、管理和人文等相關之科學期刊選讀來培養研究生熟悉相關產業之現況、應用和發展。除培養學生批判思考和解決問題的能力外，並能熟悉各產業之研究、發展與應用。
606010  Journal Reading            3  Ｅ          

The course focuses on providing graduate students a series of selected scientific journal articles in the fields of agriculture, management, and social sciences. Students will learn about the contemporary advanced research, applications, and development as well as the ability of problem-solving and critical thinking.  

60608課程設計專題
3  選
本科目之教學重點為（1）使學生瞭解課程設計的原則以及班級經營的目的
（2）訓練學生運用課程設計的方法以及班級經營的策略，達到良好的教學效果與目標（3）培養學生彈性化、適性化的班級經營態度（4）提升學生蒐集相關文獻的方法與研究能力。
60608  Seminar on Curriculum Design            3  Ｅ
The course aims to develop students’ ability to plan curriculum and conduct instruction. What students will learn covers the assessment strategies, communication skills for teaching, and key features of classroom management. Throughout the course, students will have ample opportunities to design curriculum appropriate for the needs of different learners. Towards the end of the course, students would also be equipped with the ability to collect and analyze research papers of this area.

606005英語教學理論與實務           3  選


本課程目的是要讓學生能夠熟悉教英語作為第二語言的各種理論。課程內容包括史金納、皮亞傑、維高斯基、克拉遜、布倫納等人的理論及文法-翻譯法、自然法、直接法、聽覺語言教學法、潛移默化教學法、默式教學法、完全肢體回應教學法、溝通式教學法、內容為主及工作為主(任務導向)等等教學法的理論基礎與教學練習。
606005 Theories and Practice of        3  Ｅ
English Teaching

This course aims at enabling students to be familiar with all kinds of theories in teaching English as a second language. The content includes the theories of Skinner’s, Piaget’s, Vygotsky’s, Krashen’s, Bruner’s, etc. and the theoretical bases and teaching practice of various teaching approaches, such as the Grammar-Translation, the Natural Way, the Direct Methods, the Audiolingual Method, the Suggestopedia/desuggestopedia, the Silent Way, the Total Physical Response (TPR), the Communicative Teaching, the content-base, the task-base (mission-oriented), and so forth. 

606006第二語言習得研究
3  選


本課程目的在介紹學生各種第二外語習得的相關理論，例如史金納、皮亞傑、維高斯基、克拉遜、布倫納等人的理論，作為發展第二語言課程設計、採行以及評鑑的理論基礎。學生將閱讀大量的文憲及研究報告來獲得如何加速學生第二語言習得的想法。主題涵蓋學習者的差異性、語言相互(成長)發展、課程設計、及各種教學方式與方法的議題與問題等等。
606006  Research on Second Language Acquisition
3  Ｅ


This course aims at introducing students various theories related to second language acquisition, such as the theories of Skinner’s, Piaget’s, Vygotsky’s, Krashen’s, Bruner’s, etc., to develop a rational basis for the design, development, implementation and evaluation of L2 programs. Students will read ample literature and research papers to gain the idea regarding how to facilitate students’ second language acquisition. Topics covered include learner variables, interlanguage development, curriculum design, issues and problems of various teaching approaches and methods, etc. 

606011教材教法專題                 3  選
本科目之教學重點為（1）使學生瞭解教材教法的基本原理與策略
（2）訓練學生運用教材教法的基本原理設計課程並編製教材（3）藉由實際教學觀摩實習，激發學生從事教學的興趣（4）培養學生蒐集相關文獻的方法與研究能力。
606011 Seminar on Materials           3  Ｅ
Design and Teaching Practice

This course is designed to build students’ knowledge of key principles and strategies of designing materials for teaching English as a foreign language. Students will have chances to design teaching materials for different target learners. They will be required to undertake actual teaching or observation to strengthen professional competence. 

606012多媒體英語教學研究

 3  選
本課程除了使學生能夠熟悉、運用、及設計多媒體教材做為英語教學之用外，也探索多媒體輔助教學的議題與問題，而且，本課程學生將練習寫作他們自己的研究提案以便研究相關主題。
606012 Research on Multimedia-

  3  Ｅ
Assisted English Teaching

In addition to enable students to be familiar with, manage, and design multimedia materials for English teaching, this course will explore issues and problems on multimedia-assisted teaching. Furthermore, students of the course will exercise writing their own proposal for researching the related topic.  
606023 心理語言學
3  選
本課程介紹語言和腦部處理機制的關係。課程內容涵蓋人類語言的本質和源始，人類如何瞭解、使用、和習得語言，以及語言對其他認知能力的影響。學生除聽講外，必須參與課間討論和實做的活動，以確實瞭解心理語言學的觀念及方法。
606023  Psycholinguistics


     3  Ｅ
This course is designed to develop understanding of the relationship between language and the processes of the brain and mind. More specifically, questions regarding the nature and origin of human language will be examined, and the ways how humans comprehend, produce and acquire language, as well as how language may (or may not) influence other aspects of cognition will also be discussed. In addition to attending to the lectures, students are also expected to participate in discussions, and several “hands-on” activities to demonstrate their understanding of the concepts and methods applied in the study of psycholinguistics.  

606024語言學習診斷與補救          3  選
本科目之教學重點為（1）使學生瞭解學習困難之產生與補救教學的策略。(2) 訓練學生運用診斷與補救教學策略編製各種補救教材。(3) 提升學生主動從事學習困難診斷的興趣。以及 (4) 培養學生蒐集相關文獻的方法與研究能力。
606024 Language Diagnosis and       3   Ｅ
Remedial Instruction

The course aims to develop the ability to provide diagnosis and remedial aids to learners whose academic performance is consistently below average. What students will learn covers the analysis of learners' learning ecology, the process of assessment, instruction planning, evaluation of learners’ performance, and modification of the instructional plan based on learner performance. Towards the end of the course, students should be able to design instruction appropriate for the unique needs of each learner.

606029英語測驗與評量專題
3  選
本課程的主要目標是要讓學生了解英語測驗的基本概念及四種語言技能的測驗方法。課程包含英語課堂成就與能力測驗及標準化測驗之測驗內容、施測與評分。
606029 Seminar on English Language
3   Ｅ
Testing and Assessment

This course is designed to offer a comprehensive understanding of essential principles and types of tests for the assessment of the four language skills.  It also examines the construction, administration, scoring, and grading of teacher-prepared classroom tests of language proficiency and achievement, as well as standardized tests. 

606030英語教育訓練與需求評估       3  選
本課程主要目的在於培育英語教師及訓練其在課堂中對於學習者與老師個別需求的分析能力。此課程讓學生瞭解各種教學理論及練習各種技巧以其幫助他們成為成功的語言教育人員。
606030 English Educational Training    3  Ｅ
and Needs Evaluation

The objectives of the course are to develop skills and techniques of English language teaching and to practice analyzing learner’s and teacher’s needs in the classroom.  It prepares course participants to become successful language teachers by examining the principles of effective teaching and practicing a range of skills. 

606026隨行翻譯
3  選
本科目之教學重點為(1) 使學生瞭解隨行翻譯之種類與要素；(2) 訓練學生隨行翻譯之技巧；(3) 培養學生從事隨行翻譯工作之專業態度；(4) 引導學生涉略不同領域之專業背景知識，並針不同題材及案例進行口譯練習。
606026 Escort Interpretation
        3   Ｅ
This course aims at (1) helping students understand the types and elements of escort interpretation; (2) training students to become familiar with the skills of escort interpretation; (3) developing students’ professional attitudes toward jobs related to escort interpretation; and (4) guiding students to get more professional knowledge about different fields. Topics and cases regarding different fields will be selected as practice materials.

606021農業科技英文               3  選
這是一門以全英語授課的課程。本課程將藉由透過閱讀有趣的當代文獻而給予學生農業各領域中的基本常識。學生將有極多練習聽、 說、讀 、寫之技巧的機會。特別強調在詞彙的學習及在農業各個領域中使用的術語。學生將被預期能夠培養出農業各領域之理解及鑑賞能力並能夠用英語交流彼此的知識。
606021 Agricultural Science and       3  Ｅ
Technology English

This is a course taught entirely in English.  This course will provide students with a general knowledge of various areas of agriculture through reading interesting current literature.  Students will have ample opportunities to practice listening, writing, reading and speaking skills.  Special emphasis is placed on learning the vocabulary and jargon used in various areas of agriculture.  Students will be expected to develop an understanding and appreciation for all areas of agriculture and be able to communicate their knowledge in English.
606009高級商用英文與實務           3  選
這是一門以全英語授課的課程。這門進階課程將為學生提供業務溝通書寫演練的機會。重點於在面對國際商業環境遇到需要完成的各種任務時所需的電子郵件、 信件和報告的編寫。課程涵蓋訊息架構和一般英語商務對談，並將盡可能使用實際的教材和情況。

606009 Advanced Business English          3  Ｅ  

and Practice

This is a course taught entirely in English.  This advanced course will provide students with opportunities to practice written business communication.  Emphasis is placed on writing email messages, letters, and reports to accomplish various tasks encountered in the international business environment. Message structure and common English language business discourse are covered.  Authentic materials and situations will be used as often as possible.

媒體語言與溝通專題                  3  選
因為科技的進步，人與人之間的訊息溝通媒介，也產生了多樣的變化，也浮現出了不同的語言使用規則。然而國內語言系所的碩士課程中，幾乎很少探討各種媒體的情境下，為了有效溝通，其語言(廣義來說應包含:說、寫、其他多媒體文本如:圖片、符號、甚至音樂等)的特色又分別為何。國外探討媒體語言的學者，通常不會將語言的研究當作最終且唯一的目標，反之，語言的使用其實應該視為一種社會行為(discourse as a social practice)，媒體語言創造與解讀的過程中，通常反映了許多的社會文化層面的意涵。因此，了解媒體語言的特徵與其社會歷史文化規範的連結是最重要的觀察課題。
透過本課程，碩士班的學生能學習並有意識的觀察媒體語言的使用及表面文字(semantic meanings)背後的真正意義(implicatures)，同時瞭解媒體語言是如何成為社會操控意識形態的工具、如何轉化人與人之間的互動關係等等。這將是一門以語言為中心(以英語為主)，但研究角度涵括社會、心理、傳播研究、語用或言談分析學的多領域課程(multidisciplinary)。
Media Discourse and Communication     3  Ｅ
Media discourses, with no doubt, are prevalent in our daily lives and certainly have strong impact upon the shaping of our perception of the world or our ways of using language. Media language is not simply investigated to observe language per se but rather treated as a social practice reflecting cultural constraints about language use in diverse forms of media or ideologies that are presumed to hold true in the process of communicating with the targeted addressees. Research on media discourse and communication bears social concerns in nature. 

This module is developed to address a variety of topics related to how to interpret meanings and socio-cultural functions of media discourse, including genres, such as news stories, advertisements, broadcast talk and language use in certain ICT (information and communication technology) contexts (e.g. emailing, on-line chatting, social networking websites, mobile texts and blogging). Students are advised to interpret messages conveyed through various forms of the media beyond the literal meanings but attend to the roles the media play in shaping, reproducing and challenging the world in which they are generated. This course is suitable for those who are interested in how media languages are operated and interpreted or those who would like to explore in more depth the linguistic features of media discourses. 

 Students are provided opportunities to explore the textual and visual elements of media discourse from the perspectives of Social Semiotics, content analysis, genre analysis, Conversation Analysis and Critical Discourse Analysis.  Towards the end of the semester, students will be required to conduct a small-scaled analysis based on a selection of media corpus collected for a research topic developed by students themselves.
606015高級口譯
3  選
本科目之教學重點為(1) 使學生瞭解中英口譯之種類與要素；(2) 訓練學生逐步口譯及同步口譯之技巧；(3) 培養學生從事口譯工作之專業態度；(4) 引導學生涉略不同領域之專業背景知識，並針不同專業領域之題材進行口譯練習。
606015 Advanced Interpretation
         3  Ｅ


This course aims at (1) helping students understand the types and elements of Chinese-English interpretation; (2) training students to become familiar with the skills of Chinese-English interpretation; (3) developing students’ professional attitudes toward jobs related to interpretation; and (4) guiding students to get more professional knowledge about different fields. Texts regarding different professional fields will be selected as practice materials.

606016商務理論與實務                  3  選
本課程綜合論述(概觀)基本經濟理論、國際貿易理論、及國際商務的理論方法。多國企業的組織策略和地點考量及地方政治因素將被涵蓋。學生將也能檢視多國企業的管理實務。
606016 Commerce Theory and Practice     3  Ｅ
This course provides an overview of basic economic theory, theories of international trade, and the theoretical approaches to international business.  Organizational strategies of multinational enterprises as well as location considerations and geo-political factors will be covered.  Students will also examine the management practices of multinational enterprises.

會議口譯研究與演練                     3  選
本課程旨在訓練學生成為專業會議口譯員，訓練的重點包括介紹逐步口譯、同步口譯以及耳譯，並以不同主題的模擬會議方式讓學生練習並熟悉各種口譯方式之技巧。
Conference Interpretation                 3  Ｅ
This course aims at training students to become professional conference interpreters. Focuses of the training include consecutive interpretation, simultaneous interpretation, and whispering. Mock conferences on different topics will be conducted in the class to provide students opportunities to practice and become familiar with the skills and techniques of different interpretation methods.

606020人力資源管理專題             3   選        

本課程目的在提供研究生對於人力資源管理的了解且介紹如何有效運用組織的人力資源和發展。本課程內容包括：人力資源管理系統的介紹、人力的招募與運用、人員的訓練與教育、管理者發展與生涯規劃、績效評估與績效評核、薪資與激勵、員工的福利與獎金、勞資關係以及國際化人力資源管理.

606020 Seminar on Human            3   Ｅ
Resource Management

This course aims to provide graduate students a better understanding of theories and practices of human resource management. The course will cover: introduction to human resource management system, manpower recruitment and use of the training and education, management development and career planning, performance evaluation and performance appraisal, compensation and incentives, employee benefits and bonuses, labor relations and International human resource management.
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